
Proces - verbal

al i?edin\ei de dezbatere publica organizata de catre Direc\ia Asisten\a Tehnica i?i
Juridica a Consiliului General al Municipiului Bucurei?ti, In temeiul Legii nr. 52/2003
privind transparen\a decizionala In administra\ia publica In data de 16 martie 2009,
orele 12,00, pentru Proieetul de hotarare privind interzieerea amplasarii
suporturilor publieitare de tip piasa pe suprafetele imobilelor de pe raza
munieipiului Bueure~ti.

$edin\a a avut loe In Sala de eonsiliu etaj III, eam 301 din Primaria Munieipiului
Bueurei?ti, B-dul. Regina Elisabeta nrA7, sector 5.

Doamna Director Exeeutiv Georgiana Zamfir -DAT.J.-C.G.M.B.
In conformitate cu prevederile art. 6 alin. 7 din Legea nr. 52/2003 privind

transparen\a decizionala In administra\ia publica, Primaria Municipiului Bucurei?ti
organizeaza i?edin\a de dezbatere publica astazi 16.03.2009, ora 12,00, cu
urmatoarea ordine de zi:

Proiect de hotarare privind interzicerea amplasarii suporturilor publicitare de tip
pla~a pe suprafe\ele imobilelor de pe raza municipiului Bucurei?ti.

Inainte de a Ineepe dezbaterea publica, doresc sa fac prezen\a invita\ilor i?iIncep
cu domnul Hora\iu Tica, consilier general - prei?edintele Comisiei de Urbanism i?i
Amenajarea Teritoriului- prezent;
Din partea Direc\iei de Urbanism i?i Amenajarea Teritoriului - Diana Olteanu-
prezent;
Domnul consilier general Doru Giugula - membru al Comisiei Juridice i?ide Disciplina
a C.G.M.B.- prezent;
De la Diree\ia Inspec\ie i?iControl General -domnul director Mihai lordache - prezent;
S.C. CLEAR CHANNEL ROMANIA, domnul Mihai G. Mihai - prezent;
UNIVERSITATEA DE MEDICINA $1 FARMACIE CAROL DAVILA - nu este nici un
reprezentant;
MEDIA ADVERSITING - doamna Ilona Fodoroiu - prezent; _ _

Va lri~tiintez ca avern un numar de 43 de solicitari din partea asocia\iilor de
proprietari. Toate acestea fiind spuse, va invit sa va Inscrie\i la cuvant. II rag pe
domnul Hora\iu Tica sa faca 0 prezentare a proiectului de hotarare pe care I-a\i
vazut pe site-ul p.m.b i?ipe care I-a\i studiat.

Domnul Horatiu Tica
Buna ziua. Toata lumea are proiectul de hotarare, ~tie toata lumea despre ce

este vorba? Voi citi proiectul de hotarare, dupa care vreau sa discutam pu\in pe
marginea lui.
Art. 1: Se interzice amplasarea suporturilor publicitare de tip piasa pe suprafe\ele
imobilelor din munieipiul Bucure~ti.
Art. 2: Se excepteaza de la prevederile art.1, c1adirile aflate In construc\ie precum ~i
cele aflate In renovare.



Art. 3: La renovarea cladirilor aflate pe lista monumentelor istorice conform Ordinului
Ministrului Culturii ~i Cultelor nr. 2314/2004, va exista piasa de proteetie a cladirii pe
care va avea inscriptionata fatada proiectului ce urmeaza a fi restaurat.
Art. 4: Pentru cladirile prevazute la art. 2 ~i art. 3 suprafata maxima a reclamei
publicitare nu va depa~i 10% din suprafata plasei.
Art. 5: Pentru contractele aflate in derul~re, prevederile prezentei hotarari se aplica
in termen de 3 luni de la data intrarii in vigoare a prezentei hotarari.
Art.6 Nerespectarea prevederilor prezentei hotarari se sanctioneaza cu amenda de
la 2500 la 5000 lei, urmand ca masura complementara privind desfiintarea sa se
realizeze in conformitate cu prevederile legislatiei in vigoare.
Art. 7 Orice prevedere contrara prezentei hotarari se abroga.
Art.S Primarul General al Municipiului Bucure~ti, Consiliile locale ale sectoarelor 1-6
~i Direetia Inspectie ~i Control General vor aduce la indeplinire prevederile prezentei
hotarari.

Acesta este textul de propunere de proiect de hotarare supus aprobarii Consiliului
General. Am primit de la asociatiile de locatari ~i de la asociatii1e de proprietari
puncte de vedere referitoare la acest proiect de hotarare. De asemenea, am primit
puncte de vedere ~i de la operatorii de publicitate care desfa~oara acest tip de
activitate in Bucure~ti. Vreau sa va spun de la inceput ca acest proiect de hotarare a
aparut ca 0 necesitate a modificarii imaginii municipiului Bucure~ti. Am primit
numeroase sesizari de la organizatiile nonguvernamentale care actioneaza in
Bucure~ti ~i care au diverse puncte de vedere in domeniul urbanismului, ~i vreau sa
va spun ca a existat 0 presiune constanta pentru desfiintarea acestui tip de
construetie publicitara care acopera suprafata vitrata a cladirilor. Cand spun
suprafata vitrata, ma refer la geamurile ~i la ferestrele oamenilor.

Daca doriti sa va exprimati punctul dumneavoastra de vedere, va rog sa cereti
cuvantul. Multumesc.

Domnul consilier general Doru Giugula
Am sa va rog sa aveti amabilitatea sa facem un pic de ordine, sa avem 0

dezbatere civilizata banuiesc, da?
Comisia de urbanism prezinta proiectul ~i punctele de vedere, dumneavoastra

dupa aceea va inscrieti la cuvant, asta e 0 dezbatere publica ~i nu sa dam senzatia
ca ne certam.

Domnul Liviu Zaman
Sunt pre~edintele asociatiei de proprietari din Calea Cranga~i nr. 8, sector 6, bloc

18 A, scara B. Am inteles din ce s-a prezentat pe email ~ipe internet, nu am primit
nici un fel de raspuns de la nimeni, ~i vad ca din tot Bucure~tiul sunt decat trei
persoane in sala ~i restul numai televiziune. Eu am crezut ca ne cheama la acest
consiliu sa ne dea, nu sa ne ia. Ce este aia proiect de hotarare ca sa ne ia banii din
buzunar, proprietate particulara cu imaginea municipiului Bucure~ti. Municipiul
Bucure~ti vine sa ia de la asociatiile de proprietari ni~te bani, ~i a~a amarate, din
bugetul nostru, sa nu mai facem nimic pe repara\ii, ~i in 20 de ani, consiliul nu poate
sa faca 0 Glina, un Radet, 0 Apa Nova ~i un pasaj.
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Doamna Director Executiv Georgiana Zamfir
Va adresez rugamintea sa va limita\i la subiectullntalnirii.

Domnul Liviu Zaman
Va rog sa ne spune\i ce ne dati, nu ce ne lua\i. Daca vre\i pe domeniul privat, sa

crea\i imaginea Bucure~tiului, veni\i la mine ~i facem un contract. Dam jos panourile,
dar sa-mi dati ni~te bani, si eu sa-mi vand imaginea cui vreau eu ca sa pot sa scot
blocul acesta din necaz, ca nu ne face\i nimic, nu ne-a\i dat nimic In 20 de ani. Care
comisie de urbanism, trei in~i In birou, ave\i 90 % din afacere? Sau iau de la cei care
dau panourile jos? Vre\i sa va aduc imagini de la Lisabona, din Istanbul? De la
unguri? toata lumea are panouri. Statui nu da nimic, doar pe fondurile de repara\ii, in
ultimii trei ani, da\i-mi 500 de milioane de la consiliu, aproba\i repede acum in
consiliu la 0 scara de bloc 500 de milioane. Daca dori\i sa face\i ceva cu aceste
imagini publicitare, va rugam frumos, sa dati 0 lege prin care sa nu mai platim nici un
fel de taxa, ca ~i a~a nu ne dati nimic. Vre\i bani pentru publicitate, pentru autoriza\ii,
am dat, am platit.

Cu ce sa fac reabilitarea termica? A~a cum gandi\i dvs., trebuie sa pun un
pensionar sa plateasca 0 garan\ie de 4-5 mii de euro, pentru 0 reabilitare termica?
Comisia de urbanism sa vina pe teren ~i sa vedem ~i noi de la 500 de mii de asocia\ii
de bloc, pentru ca, asocia\ia de proprietari nu este asucia\iepe dumeniui public, este
o asocia\ie de proprietari, care vand ce pot sa vanda ca sa scoata bani si sa poata
face repara\ii.

Domnul consilier general Doru Giugula
Faptul ca acest proiect a fost promovat de comisia de urbanism, nu inseama ca

ma desolidarizez de acesta, deoarece sunt membru al consiliului general. Discu\ia
noastra are ca tema sa stabilim necesitatea, utilitatea ~i legalitatea acestui proiect.
Nu trebuie sa-mi raspunde\i pe loc. A\i abordat mai multe teme referitoare ~i la
costuri, pe care Ie suporta\i cu diferite cheltuieli pentru blocuri, investi\ii de facut,
banii lua\i din publicitate sunt foarte utili pentru dumneavoastra. Trebuie sa In\elege\i
~i dvs. ca 0 reglementare In to ate \arile civilizate din lume, 0 proprietate privata nu
po\i sa faci ce vrei cu ea, unde ~i culorile de la case sunt avizate de consiliul local.
Dar asta e 0 alta discu\ie, noi sa stabilim un punct de vedere. Poate ave\i 0 alta
propunere, sa 1mbunata\i\i acest proiect, sa ne face\i 0 sugestie.

Domnul Liviu Zaman
Nu, nu vreau sa-I 1mbunata\esc, vreau sa nu se aprobe ~i m-am adresat

dumneavoastra In mod special pentru ca proveni\i din stanga e~cherului politic ~i
dumneavoastra trebuie sa in\elege\i ca cei din sala sunt ni~te amara\i, care stau la
mila mariei sale sa capete cate ceva, nu avem de unde sa facem, asta este singura
noastra sursa de venit.

Domnul Dinu Gabriel
Reprezint asocia\ia de proprietari din Bd. Magheru, nr. 2-4. Am sa caut sa fiu cat

mai scurt. Practic ce ne doare, este ca din momentul achizitionarii locuintelor in baza, ,
Legii nr. 112, am cautat sa supravie\uim prin mijloace proprii, primaria nu ne-a ajutat
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decat cu speran~e, vizite ~i amenzi, fapt pentru care Ie mul~umim, dar sa ne lase sa
ne derulam aceste contracte Incheiate cu firmele de publicitate, pentru ca respectiv
bloculln care locuim este unul foarte vechi ~i avem nevoie ca de aer de aceste sume
Incasate de pe spa~iile publicitare, Dintr-un document care ne-a parvenit de la
Primaria sectorului 1, am In~eles foarte clar ca domnul Chiliman ne ofera cu
gratitudine numai ~i numai spera~e, nu avem nici un fel de ~ansa sa ob~inem vreun
ban pentru reabilitarea termica, tehnica ~i antiseismica a blocului,
A~a ca, va rugam frumos sa ne lasa~i sa ne reluam aceste afaceri Intrucat firmele I~i
platesc impozitele catre stat, atata timp cat ~i pentru dvs, pentru primarie, este 0

sursa de venit, In condi~iile In care bani de la buget vin din ce In ce mai pu~ini, va
rugam sa respecta~i ~i dorin~a noastra, Va mul~umesc.

Domnul Rus Florin
Buna ziua. Suntem aici ca sa discutam un proiect, dar toata lumea care ajunge la

primarie are ideea de proiecte, numai ca realizarile sunt foarte pu~ine, ceea ce
constatam ~i noi. Problema care se pune, sunt aceste panouri publicitare. Cei care
reclama sunt ni~te ONG-uri sau ni~te turi~ti. Un singur lucru pot spune ca existen~a
acestora creeaza Bucure~tiului 0 stare piacuta, In care dispare cenu~iul, dispar
balcoanele Inchise aiurea cu tot felul de desene ~i improviza~ii de care arhitectul ~ef
nu este interesat, dar este 0 problema de estetica. Problema care se pune este ca
aceste panouri au adus ~i aduc In continuare ni~te posibilita\i financiare. Este
singura sursa prin care un bloc poate sa existe, deoarece sunt cheltuielile
extraordinar de mari, ex.: RADET, APA NOVA ~i celelalte utilita~i pe care trebuie sa
Ie suporte locatarii. Trebuie sa In~elegem ca e singura posibilitate din care aceste
blocuri exista, singurul mod In care ele pot trai Intr-un mod civilizat ~i de ce sa nu
recunoa~tem ca aceste panouri dau un aspect placut ora~ului. Trebuie sa spun ca
cine s-a bagat In aceasta problema, Inseamna ca are ni~te interese financiare, In loc
sa intervina pe domeniul public care arata a~a cum arata, ex. Lipscani, Centrul Civic,
cu gunoi ca un fel de mahala de centru sau alte zone In care sunt depozitate tone de
gunoi, de care nu este interesat nici un primar. Eu locuiesc In Aleea Fizicienilor ~i
blocul meu arata destul de civilizat datorita existen~ei panourilor ~i vreau sa spun ca
acest proiect nu are nici un sens, ~i propun sa fie refuzal. Va mul~umesc pentru
audiere.

Domnul Vasilescu Anton
Antevorbitorii mei au relatat problema a~a cum este ea, reala. Problema

principala care ma intereseaza pe mine este piasa. Eu locuiesc In blocul A1
Liberta~ii, langa Casa Poporului, unde sunt cele mai mari gunoaie, to~i
boschetarii, lucruri care nu se vad. Mul~umesc pre~edin~ilor de asocia\ii ca au
venit pentru a atinge un punct logic ~i real. Aceste panouri de piasa nu
incomodeaza cu nimic, mai ales ca nu avem bani de repara~ii, administratorul pe
care I-am avut ne-a furat, nu avem bani pentru Intre\inerea blocului, repara\ii cu
liftul, zugraveli. Eu cred ca acest proiect este plecat de la cineva care are ni~te
panouri, sa-~i etaleze partea lui ~i sa nu dea voie la ceilal~i sa ca~tige bani, este
fuga dupa Inavu~ire, ~i se ~tie persoana care iese cu acele probleme. Eu sunt de
acord cu ceilal~i antevorbitori, cu ceea ce au spus pana acum.
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Domnul Dan Trifu
Buna ziua, sunt pre~edintele Funda\iei Eco-Civica, reprezint ~i Pactul

pentru Bucure~ti. Acest proiect este unul dintre punctele pactului in care se
dore~te sa scapam de aceste panouri. Pactul pentru Bucure~ti nu s-a opus
publicita\ii, ci modului in care se face aceasta publicitate. Reclama este sufletul
comer\ului, dar ~i 0 alta zicala spune sa ne spalam rufele in familie. Daca fiecare
incepem ~i ne afi~am rufele pe balcon ~i mai mult, unele au inceput sa Ie afi~eze
de sus pana jos pe toata inal\imea blocului, nu mi se pare corect ~i nu arata bine.
Noi va propunem 0 alta solu\ie: aceste firme de publicitate sa faca ni~te reclame
luminoase sus pe bloc ~i care sa va dea acelea~i surse de venit, fiind mult mai
aspectuos ~i civilizal. Noi sprijinim acasta propunere a Consiliului General ~i v-am
propus a solu\ie foarte buna pentru dumneavoastra cu acelea~i ca~tiguri
materiale. Firmele de publicitate vor avea reclame electronice luminoase sus pe
bloc ~i vor fi foarte aspectuoase ~i nu vor mai deranja. Mai mult decat atiH,
trebuie sa in\elege\i un lucru, disparand ace Ie panouri, dispar ~i banii no~tri

Domnul consilier general Horatiu Tica
Am 0 rugaminte, acesta este rolul dezbaterii publice, sunt argumente pro

~i contra. Va spuneti punctul de vedere cand va inscrieti la cuvanl., ,

Domnul consilier general Doru Giugula
Democra\ia inseamna sa ascultam ~i parerile altuia. Nu face\i afirma\ii la

persoana, nu este corecl. Ave\i dreptul la cuvant, va spune\i parerea, acesta fiind
~i scopul intalnirii.

Domnul Dan Trifu
Noi am fast de acord ca aceste panouri sa fie puse pe cladirile aflate in

renovare sau in construC\ii. Nu ne opunem la acest lucru, dar v-am facut aceasta
pr6ISU·nefe-Cle- -afl~ar electronic; care este Toarte b-una,barrn -dumneavoastra
ramanand intac\i. Mai mult decat atat, disparand acele panouri, se va vedea ~i
starea de degradare a construc\iilor ~i a blocurilor care necesita repara\ii, astfel
obligam consiliile locale sa adopte ni~te masuri in avantajul dumneavoastra de
renovare a acestor cladiri. Asta vreau sa va fac sa in\elege\i, ca dispari\ia
panourilor este in avantajul dumneavoastra ~i va rag sa ave\i un pic de
in\elegere. Mul\umesc mull.

Domnul Marius Stefan ita
Buna ziua, sunt pre~edintele unei asocia\ii de proprietari. Tn primul rand

vreau sa spun ca pe baza acestor contracte de publicitate pot sa prezint ni~te
rezultate concrete din partea asocia\iei ~i anume investi\ii de peste 5 miliarde lei
in ca\iva ani de zile. Prin aceasta am reu~it sa fac lift nou, sa intre\in alte trei
lifturi, sa schimb instala\iile din subsolul blocului, canalizare, sa etan~ez terasele
superioare, am renovat intreg blocul pe dinauntrul lui. S-a schimbat complet
imaginea pe afara prin aceste reclame in interval de un an de zile, pre\u!
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apartamentelor a crescut de :;;ase ori. S-a vorbit in expunerea de motive ca sunt
reclamatii de la ONG-uri :;;i de la anumiti proprietari. Eu spun ca ace:;;tia fac
reclama\ii, iar acestea devin un motiv pentru 0 ac\iune care defavorizeaza
majoritatea locuitorilor ora:;;ului, care acum sunt proprietari. Investi\iile de care am
vorbit, s-au facut fara nici un ban de la proprietari. Astfel va intreb, acum in criza,
ace:;;ti oameni se gandesc sa distruga un sistem economic care func\ioneaza,
fara sa judece. Ar trebui sa se gandeasca sa devina Bucure:;;tiul civilizat, sa
creasca veniturile locuitorilor, nu se pune intrebarea daca acest sistem care se
autointre\ine economic, funC\ioneaza, de ce sa se inchida ca sa puna in locul lui,
nimic. Vine ONG-ul :;;i propune reclame luminoase. Eu va spun ca acele reclame
nu inlocuiesc cu brio pe cele actuale. Daca scoatem acest tip de publicitate, se
va concentra toata publicitatea la nivelul strazii :;;i acest lucru va deveni foarte
periculos pentru ca oamenii atra:;;i de mai multe panouri, vor vedea mai putin un
copil, un batran, sau il vad prea tarziu :;;i ca sa-I evite intra in oameni sau alta
ma:;;ina, pentru ca aceasta publicitate nu este foarte eficace pentru ca spune
ceva scurt, cite:;;ti :;;i mergi mai departe. La reclamele luminoase, spectul
psihologic nu este gandit deloc. Dupa ce 0 sa se scoata aceasta publicitate,
vedem ca se intampla accidente, exact din motivul pe care vi I-am explicat. Eu
consider ca este 0 gre:;;eala :;;i a:;; face 0 propunere: daca vre\i sa face\i ceva,
spune\i sa se interzica pe c1adirile monumente istorice, eventual sa spuneti ca se
limiteaza la un panou pe asociatie, ca fiecare asocia\ie sa aiba ceva salvat, dar
nu incepeti dintr-o data brutal. De ce dumneavoastra sa aveti indrazneala, adica
cei ce vor vota, vor face un mare deserviciu :;;i nu merita sa fie ale:;;i in Consiliul
General, pentru ca, sa spune\i ca valoarea proprieta\ii mele trebuie sa fie de cinci
sau :;;apte ori mai mica pentru ca nu permiteti s-o imbunatati\i ca sa cre:;;teti
valoarea, cu ce drept?

Domnul Naghi Carol
Buna ziua, reprezint asocia\ia de locatari din Calea Mo:;;ilor. Desigur, va

pune\i intrebarea fireasca, fiind doua tabere: asocia\iile de proprietari :;;i marile
interese care au aparut peste noapte la Primaria Capitalei de a elabora 0 noua
hotarare privind modul de afi:;;are a unor publicita\i pe blocuri sau in ora:;;. Ora:;;ul
arata a:;;a cum este, a:;;a cum de-a lungul a 20 de ani, guvernantii au reu:;;it s-o
intre\ina cu banii publici care s-au dus, intrebati-i pe dan:;;ii, unde, nicidecum in
fata ora:;;ului. S-au dus pe cai doar de ei cunoscute, de noi doar banuite :;;i
c~mentate. In momentul de fata, blocurile, dupa 30-40 de ani, cum este blocul
nostru din 1982, au trebuit inlocuite toate tevile din subsol, canalizarea. In aceste
conditii, la scara pe care 0 reprezint, sunt 4 familii din 24, care mai sunt in
activitate, restul sunt pensionari care cu bunavoin\a acestor guverne care s-au
perindat, primesc uneori, ni:;;te ajutoare pentru a-:;;i putea plati intretinerea,
caldura Intrebarea este ca nu facem nimic, a:;;teptam sa se darame, sa putem
concesiona din nou cuiva un loc unde a fost un bloc sa poata ridica ceva. Aceste
84 de persoane care locuiesc in scara respectiva, ce Ie facem, Ie mutam? Sunt
pensii mici, locuri de munca nu, dar venim cu legi. Au aparut clien\i care vor
sponsoriza, nu :;;tiu pe cine, probabil ca :;;idin primarie, anumite forma\iuni politice
care de-a lungul timpului nu :;;i-au prezentat potenta de-a face ceva in Romania,
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decat de a distruge. Cu ce bani ace:;;ti oameni pot sa-:;;iTntre\ina apartamentele :;;i
blocurile? Este 0 artera suficient de centrala pentru a Tncerca ca fiecare om sa
faca ceva, dar bani nu sunt :;;iTn aceste condi\ii, prin impunerea acestei noi legi,
cu care noi nu suntem de acord, :;;i ve\1 vedea ca vor ie:;;i oamenii in strada. Pe
deoparte, ne ajuta sa ne Tntre\inem Tn condi\ii optime :;;i de trai aceste scari _:;;i
apartamente, ne ajuta totodata sa putem ravni :;;i noi a ne reamenaja blocul. In
condi\iile Tn care, Tn prima faza s-a spus, vom sprijini cu 60/%, de unde un
pensionar care are un venit de 280 lei :;;iplate:;;ti 0 Tntre\inere de 400 lei? Ce vre\i
domnilor? Vre\i afi:;;e :;;i reclame moderne, da, ca Tn filme Tn strainatate, unde
noaptea este zi dar democra\ia la ei este de cateva sute de ani, pe cand la noi
Tncercam cu for\a sa facem ceva, dar pentru interesul unui grup restrans care
poate sponsoriza un partid, nicidecum a putea ajuta omul. Noi avem incredere in
aceasta primarie a capita lei, avem Tncredere in primarul ei. Va rog sa ne Tntinde\i
o mana omeneasca :;;i ajuta\i oamenii sa-:;;i men\ina acele proprieta\i Tn stare
buna :;;inu dati gir acestor interese care nu ne reprezinta pe cei mul\i.

Doamna Director Executiv Georgiana Zamfir
Mai dore:;;te cineva sa ia cuvantul?

Doamna Nicolaescu Rodica
Locuiesc Tn Bulevardul Aerogarii unde avem montate: un televizor din cel

mare :;;i doua panouri publicitare. Deasupra, la etajul 4 ploua de 6 ani, datorita
celor doua picioare ale piciorului de sus\inere a televizorului :;;i nu se poate face
nimic. Panoul publicitar este foarte bun, deoarece nu lasa praf :;;i tine :;;iumbra.
Blocul arata deplorabil.

Domnul consilier general Horatiu Tica
Va rog sa-mi spune\i daca doamna de la etajul 4, care este deranjata de

panoul cu televizor, a facut vreun demers?, mai ales ca asocia\ia de proprietari,
banuiesc ca are un contract cu firma respectiva. De ce nu rezilia\i contractu I cu
acea firma?

Acum doresc sa va spun cateva aspecte legate :;;i de ce spunea\i
dumneavoastra :;;i pe alte considera\ii care au generat acest proiect de hotarare.
Publicitatea nu este aprobata la Primaria Municipiului Bucure:;;ti, asta sa :;;tie
asocia\iile de proprietari care au ceva Tmpotriva noastra, publicitatea se face de
catre sectoare. Dezastrul publicita\ii Tn Bucure:;;ti este generat de sectoarele
municipiului Bucure~ti, de arhitec\ii ~efi sau directorii de la sectoare, care nu
respecta nicio norma de urbanism, nu respecta absolut nimic. Am 0 Tntrebare
pentru pre:;;edin\ii asocia\iilor de locatari: Cum a\i Tncheiat aceste contracte,
referitor la panourile decupate de la apartamente, pentru ca se gasea un
nemul\umit care sa nu fie de acord. Daca ace I proprietar a taiat panoul, ce face\i,
II acuza\i pentru ca nu e de acord, numai pentru ca dumneavoastra ca pre:;;edinte
a\i semnat contractu I? $i eu sunt pre:;;edinte la 0 asocia\ie de proprietari, dar eu
nu a:;; permite ca pe blocul in care lucuiesc sa se puna panou publicitar.

Rugamintea mea este sa ma asculta\i sa va raspund celor care au luat
cuvantul, pentru ca mi s-au parut unele probleme pertinente din propunerile
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dumneavoastra, altele, nu. Nu aveti dreptate cand spuneti ca proprietatea este
proprietate ~i dumneavoastra stabiliti asupra proprietatii, dar puteti stabili in casa
in care locuiti, nu dumneavoastra reglementati exteriorul. Daca aveti nevoie de
un garaj in curle, aveti nevoie de autorizatie de construire. Autorizatiile de
constructie pentru publicitate sunt provizorii, nu sunt autorizatii pentru construetii
definitive. Sa va mai spun un lucru: la diverse primarii din Europa, am prim it aici
un material de la 0 asociatie care arata ni~te panouri din diverse ora~e din
Europa de Est, eu sunt de acord ca sunt panouri ~iin Europa Centrala, dar vreau
sa va spun ca sunt pe termen scurt, 10-15 zile ~i nicidecum campanii de un an,
doi ani de zile ca in Bucure~ti. Tnprimul rand primaria trebuie sa aiba dreptul sa-~i
spuna cuvantul privind urbanismul in capitala ~i cred ca sunteti de acord, fiind
vorba de aspectul ora~ului. Daca veti cere regulamentele de publicitate ~i de
urbanism din strainatate veti vedea ca inclusiv gresia de pe balcon se face cu
autorizatie de construire. Nu-mi dati argument ca este proprietatea
dumneavoastra, va spun, da este a dumneavoastra, 0 respectam dar dati-ne voie
sa ne spunem ~i noi punctul de vedere ~i cuvantul cand este vorba de exteriorul
proprietatii, care apartine intregului ora~. Domeniul public este reglementat de
Legea nr. 50/1991. Va rog sa Ie puneti 0 intrebare inspectorilor de la primariile de
sector referitor la aceste aspecte.

Domnul Marius $tefanita
Sunt foarle multi care nu au fost informati ~i nu au avut cuno~tinta de nimic

referitor la proiect ~i multe altele.

Doamna Director Executiv Georgiana Zamfir -D.A.T.J.-C.G.M.B
Daca-mi permiteti va rog, proiectul a fost afi~at pe site-ul p.m.b. timp de 30

de zile, iar cei interesati, a~a cum ati facut-o dumneavoastra puteau sa 0 faca ~i
dan~ii sa vina sa discute.

Domnul consilier general Horatiu Tica
Daca aceste panouri nu ramaneau pe calcanele blocurilor, nu am fi ajuns

alcl.

Domnul Marius $tefanita
Vreau sa va povestesc un fapt autentic ~i anume ca nu se intereseaza

nimeni de faptul ca stalpi de rezistenta la parterul blocului se taie fara autorizatie
de constructie se schimba multe. Am chemat inspectorii de la construetii de
control ~i nu a venit nimeni. Aceste lucruri sunt importante ~i de ele ar trebui sa
ne ocupam, nu de 0 panza, pentru ca nu aceea darama Bucure~tiul.

Domnul consilier general Horatiu Tica
Va rog sa-mi dati adresa unde s-a intamplat aceasta ~i va spun ca nu cred

ca un inspector de la 0 primarie este atat de incon~tient ca pentru un stalp de
rezistenta sa nu dea amenda ~i va spun de ce: pentru ca poate veni un alt
inspector de la 0 alta primarie sau Inspectia de Stat in Constructii sa verifice.
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Domnul Marius $tefanita
Eu va garantez ca peste 80% din lucrarile care se incep intr-un bloc, se

incep fara autorizatie de constructie., ,

Domnul Liviu Zaman
Va rog sa nu discutam Legea nr. 50. Ne-a\i scris aici : Consiliul General

hotara~te: amenda 2.500-5000 lei. De la cine 0 luati? Daca 0 luati de la asociatie,, , ,
probabil ca prin munca silnica, ca ace~ti bani nu avem din ce sa vi-i dam. Va rog
sa face\i proiectul cum trebuie, astfel ca sa se ia 5000 lei de la cine are.

Domnul consilier general Horatiu Tica
Este exact pe tipicul Legii nr. 50/1991. Amenda poate fi data firmei de

publicitate, firmei care amplaseaza panoul sau asocia\iei de proprietari.

Domnul Liviu Zaman
Asociaiia de proprietari pune piasa ~i este pe domeniul privat, se poate

sa-mi daii jos piasa? Niciodata nu veii putea ~i va muliumesc, domnule consilier.
Domnii vor sa-~i puna numai televizoare ~i numai ce vreii dumneavoastra. Vreii
sa facem noi expertiza blocului, sa colaboram numai cu anumite ONG-uri care au
bani, dar de unde? $tiii dumneavoastra ce este acela mesh, ce este aceea
publicitate, sau Legea nr. 50?

Domnul consilier general Horatiu Tica
Intamplator, stimate domn, ~tiu chiar mai bine decat dumneavoastra. Din

anul 1997 pana in anul 2001 am fast directarul Direc\iei de Publicitate· $i
Bucure~tiul arata altfel.

Domnul Liviu Zaman
o nenorocire aii facut domnule fost director ~i actual consilier general. Am

~i eu 10 ani vechime in Disciplina in Construciii, va rag.

Domnul consilier general Horatiu Tica
Stimate domn, chiar va invit la 0 discuiie pe Legea nr. 50/1991, dupa

dezbaterea publica.

Domnul consilier general Doru Giugula
Va rog sa-mi daii voie sa spun ~i eu cateva cuvinte. Am ascultat cu mare

ateniie ceea ce aii spus dumneavoastra, am studiat ~i mesajele pe care le-aii
scris pe site-ul p.m.b. ~i dintr-o analiza, rezulta ca 2,5% din populaiie sau din cei
care s-au inscris pe site, sunt de acord cu acest proiect de hotarare. Restul de
97,5%, nu sunt de acord cu acest proiect. Este decat un studiu care este facut
fara 0 cercetare amanuntita, ci numai din ceea ce s-a vazut pe site. De,
asemenea, acest proiect de hotarare a fost luat in discuiie la Comisia Juridica $i
Disciplina a C.G.M.B .. A~a cum v-am explicat la inceput, am analizat din punct de
vedere al necesitaiii, al utilitaiii ~i al legalitaiii acestui proiect. Din punct de vedere
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al necesita\ii, este Comisia de Urbanism ~i Amenajarea Teritoriului care trebuie
sa-~i spuna cuvantul ~i care sa ne dea a elementara unitara pe Intreg teritoriul
capitalei, cu privire la acest proiect. Din punct de vedere al utilita\ii, trebuie sa ne
spuna ~i cei care beneficiaza ~i cei care trebuie sa reglementeze, a~a Incat
interesele sunt convergente. In concluzie, atat Comisia de Urbanism ~i
Amenajarea Teritoriului cat ~i Asocia\iile de Proprietari precum ~i firmele de
publicitate trebuie sa-~i spuna cuvantul. Daca ne referim la utilitate, din ceea ce
spuneti dumneavoastra, se poate spune ca aceste panouri sunt utile. Problema
este cum a facem, In a~a fel in cat sa Impacam ~i frumuse\ea ora~ului, iar aici
trebuie sa fiu de acord cu domnul consilier general Hora\iu Tica, ca a
reglementare este facuta unitar de Consiliul General, indiferent daca vorbim de
utilitatea privata sau de utilitatea publica. Va dau un exemplu: in Austria nu po\i
vopsi a casa decat In trei culori, care sunt aprobate de catre Consiliul Local. Nu
po\i acoperi a casa cu tabla decat cu aprobarea Consiliului Local. Vreau sa va
spun ca noi suntem aici, nu conteaza din care partid facem parte, ca sa va
reprezentam interesele. Trebuie sa va ascultam ~i sa avem 0 pozi\ie comuna. La
comisia juridica, am analizat acest proiect de hotarare ~i am constatat ca el nu
poate reglementa secven\ial a anumita problema. Aceasta activitate de
publicitate trebuie reglementata unitar. Nu ~tim din ce cauza pana acum nu s-a
facut, noi nu cautam vinova\i, ci cautam sa gasim a rezolvare. De aceea, am
stabilit impreuna cu dam nul Tica, sa discutam despre un regulament de
publicitate, care sa reglementeze unitar aceasta problema, in a~a fel incat toate
discu\iile sa fie tratate egal pentru to\i. Daca ne referim la dreptul de proprietate
invocat, este adevarat ca dreptul de folosin\a, este dreptul de proprietate garantat
de Constitu\ie ~i nu poate fi Incalcat. Oar tot Constitu\ia garanteaza autorita\ilor
locale dreptul de a-~i reglementa modul cum arata localita\ile pe care Ie conduc.
Astfel, la comisia juridica, am stabilit ca pe data de 26.03.2009, sa avem a
dezbatere publica cu to\i agen\ii majori de publicitate sau toate firmele de
publicitate din Bucure~ti pe marginea regulamentului de publicitate, care este
facut intr-o forma avansata de catre Direc\ia de specialitate din cadrul Primariei
Municipiului Bucure~ti, care este subordonata ~i Consiliului General, In care
Comisia de Urbanism condusa de domnul Tica, sa vina sa-~i spuna punctul de
vedere pentru a se ajunge la un consens, pentru a gasi a solu\ie de reglementare
a tuturor problemelor In a~a fel incat ~i pozi\ia dumneavoastra sa fie solu\iona\a
intr-un anume fel, dar ~i sa respectam a anumita disciplina de urbanism, a
disciplina estetica a ora~ului pe care, anumite organiza\ii, cu buna credin\a
doresc sa Ie introduca in Bucure~ti, sa la facem In a~a fel sa fie respectate. Tot
ce spune\i dumneavoastra ave\i dreptate, trebuiau sa fie pana acum
reglementate ~i alte probleme, ace~ti stalpi care s-a intamplat sa fie taia\i la
One~ti, iar cu re\elele telescopice, vreau sa va aduc la cuno:;;tin\a ca a fost
reglementata aceasta problema, s-a dat a hotarare de consiliu prin care s-a
stabilit cu APA NOVA ce are de facut pentru a reglementa aceste re\ele
telescopice. Trebuie sa Ie luam pe rand ca sa putem rezolva cat mai multe. Este
adevarat ca este a situa\ie de criza in care ne aflam :;;i nimeni nu a poate
contesta iar aceste panouri reprezinta a sursa de venit pentru asocia\iile de
locatari care sunt formate din oameni, care au ramas fara locuri de munca. De
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aceea, eu vreau sa va asigur ca In ceea ce prive~te com ISla juridica ~i de
disciplina a C.G.M.B., vom veghea ca In eventualitatea aprobarii unei hotarari, sa
se respecte Intru totul legalitatea, iar In ceea ce prive~te regulamentul de
urbanism, sa putem, nu dau un termen de 60 sau 90 de zile, dar cat mai repede,
sa facem acest regulament de publicitate unitar, care sa aiM ~i sanc'iuni drastice
pentru cei care nu-I respecta. La ora actuala avem un regulament, dar nu este
respectat, ~i din aceasta lipsa de respect fa'a de lege, apar tot felul de abuzuri ~i
discu\ii In care suntem noi pu~i fa\a-n fa\a sa Ie rezolvam. Vom cauta sa gasim
solu\ii, In a~a fel IndH toata lumea sa fie mul'umita, ~i dumneavoastra pentru
veniturile pe care Ie ave'i, dar ~i municipalitatea In reglementarea acestor
probleme. De aceea, eu zic ca acest proiect de hotarare ini'iat de comisia de
urbanism, n-a fact altceva dedit sa deschida capacul cu oala care era acoperita
~i care nu era reglementata, unde se faceau foarte multe lucruri care nu erau
Intotdeauna corecte. Eu va voi 'ine permanent la curent cu toate deciziile ~i va
garantez ca nu vom Incalca In nici un fel legea In ceea ce ma prive~te. Va
mul'umesc.

Doamna Director Executiv Georgiana Zamfir
Va mul'umim frumos pentru participare, va mul'umim atat pentru parerile

contra cat ~ipentru cele pro, declar ~edin'a Inchisa.

$ef serviciu,
Ticleanu Gladiola

Intocmit, '_j

Dinu F. \." ''(I
Miu Lilianal \.
170309
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